

DEZEMBER / DECEMBER 2018		
29.11. – 01.12.	12. Europäischer Mediengipfel 12th European Media Summit	Lech am Arlberg
30.11.	Saisonstart / <i>Season Opening</i>	Lech Zürs am Arlberg
30.11. – 01.12.	7. Snow & Safety Conference (in German Language)	Lech Zürs am Arlberg
01.12.	Radio 7 Snow, Stars & Barbecue	Lech Zürs am Arlberg
04.12.	Adventsingen / <i>Advent concert</i>	Lech Zürs am Arlberg
04. – 08.12.	„Arlberg Weinberg“ in neuem Format / <i>Arlberg vineyard</i>	Lech Zürs am Arlberg
06.12.	Winzerkino & Big Bottle Party / <i>Dinner & Big Bottle Party</i>	Boutique-Hotel Schmelzof
07.12.	Adventliche Dämmerstunde / <i>Advent twilight hour</i> 18h	Huber-Hus Lech
07. – 08.12.	Fantastic Gondolas	Lech am Arlberg
08.12.	Skifahren mit Strolzgenuss / <i>Skiing with Strolz Pleasure</i>	Sporthaus Strolz
08. – 09.12.	Weihnachtsmarkt in Zug / <i>Christmas market in Zug</i>	Zug am Arlberg
11.12.	Adventsingen / <i>Advent concert</i>	Lech Zürs am Arlberg
13.12.	Der „Zauberlehrling in Lech“ / <i>The Sorcerer's Apprentice in Lech</i> , 17.00 h	Raiffeisenbank Lech
13.12.	Weihnachtslesung / <i>Reading of Christmas stories</i>	Boutique-Hotel Schmelzof
14. – 17.12.	Weihnachtsmarkt in Lech <i>Christmas market in Lech</i>	Kirchplatz Lech
18.12.	Adventsingen / <i>Advent concert</i>	Lech Zürs am Arlberg
20.12.	Weihnachtslesung / <i>Reading of Christmas stories</i>	Hotel Der Berghof, Lech
20. – 21.12.	Literatursalon Alexandra Helmig / <i>Reading of kids stories with Alexandra Helmig</i>	Hotel Sonnenburg
23.12.	Kapellenwanderung	Lech Zürs am Arlberg
25.12.	Weihnachtsmann kommt nach Zürs <i>Santa Claus is coming!</i>	Zürs am Arlberg
JÄNNER / JANUARY 2019		
01.01.	Klangfeuerwerk / <i>Acoustic Fireworks</i>	Edelweißplatz Zürs
03.01.	Fackellauf Lech Zürs / <i>Torch ski show</i>	Zürs am Arlberg
17.01.	Das Speed Race Zürs / <i>Speed Race Zürs</i>	Zürs am Arlberg
19.01.	Der Weiße Ring – Das Rennen <i>The White Ring – The Race</i>	Rüfikopf Bergstation
23.01./26.01.	Freeride Safety Camp	Lech Zürs am Arlberg
26.01. – 02.02.	Ski-Club Arlberg Woche / <i>Ski-Club Arlberg Week</i>	Lech Zürs am Arlberg

FEBRUAR / FEBRUARY 2019		
02./03.02	freeridecamps.at	Lech Zürs am Arlberg
02. – 15.02.	Meisterstraße / <i>Masters in Residence</i>	Lech Zürs am Arlberg
19.02.	Fackellauf Lech Zürs / <i>Torch ski show</i>	Zürs am Arlberg
MÄRZ / MARCH 2019		
04.03.	Kinderfasching Zürs / <i>Children's carnival</i>	Zürs am Arlberg
05.03.	Kinderfasching Lech / <i>Children's carnival</i>	Lech am Arlberg
09.03.	2. Arlberger Film Challenge / <i>2nd Arlberger Film Challenge</i>	Strolz, Rüfiplatz
09. – 15.03.	Meisterstraße / <i>Masters in Residence</i>	Lech Zürs am Arlberg
APRIL / April 2019		
01. – 18.04.	Tanzcafé Arlberg / <i>Music Festival Tanzcafé Arlberg</i>	Lech Zürs am Arlberg
06. – 07.04.	2. Zürser Street Food Festival	Zürs am Arlberg
06.04.	Rüfi 900	Lech Zürs am Arlberg
06.04.	4. int. Kästle Dirndl Skitag / <i>4th int. Kästle Dirndl Ski Day</i>	Lech Zürs am Arlberg
11. – 12.04.	Europaforum Lech	Lech Zürs am Arlberg
12.04.	Weingondeln / <i>Wine gondolas</i>	Auenfeldjet
13.04.	Sister Resort Party	sport.park.lech
20. – 22.04.	24. Oberlecher Frühlingsfest / <i>24th Oberlecher Spring Festival</i>	Burgplateau Oberlech
28.04.	Saisonschluss / <i>End of season</i>	Lech Zürs am Arlberg



29.11. - 01.12.2018 / Lech am Arlberg

12. Europäischer Mediengipfel *12th European Media Summit*

Führende Medienvertreter, Politiker und Intellektuelle suchen beim 12. Europäischen Mediengipfel am Arlberg nach Auswegen, Rezepten und Lösungen zu einem aktuellen Thema.

Once again, leading media representatives, politicians and intellectuals are looking for constructive approaches and solutions relating to a current, hot topic at the 12th European Media Summit.



30.11. - 01.12.2018 / Zürs am Arlberg

7. Snow & Safety Conference *7th Snow & Safety Conference*

Zum siebten Mal findet mittlerweile die Snow & Safety Conference in Zürs statt. Skifahren und Snowboarden fordern verstärkt risiko- und verantwortungsbewusstes Verhalten – besonders abseits präparierter Pisten. Lech Zürs am Arlberg ist ein konstruktiver Umgang mit der Thematik sehr wichtig. Im Rahmen von Vorträgen, Workshops und Podiumsdiskussionen können sich die Teilnehmer mit Experten austauschen und so ihr Bewusstsein für mögliche Gefahren schärfen.

This is now the seventh time that the Snow & Safety Conference will be taking place in Zürs. Skiing and snowboarding call for increased risk-awareness and responsible behaviour – particularly away from the prepared pistes. A constructive approach to this issue is very important for Lech Zürs am Arlberg. Participants can exchange views with experts in the context of presentations, workshops and podium discussions, and hone their awareness of possible dangers.



04. - 08.12.2018 / Lech am Arlberg

Arlberg Weinberg *Arlberg Weinberg – The culinary summit in Lech*

Mit dem Treffen internationaler Winzer und Gourmets ist Lech Zürs internationale Drehscheibe für genussvollen Lifestyle. So findet zum Start der Wintersaison 2018/19 wortwörtlich ein kulinarisches Gipfeltreffen statt. Heimische Betriebe bieten gemeinsam mit ausgewählten Winzern von Morandell kulinarische Nachmittags- und Abendveranstaltungen rund um das Thema Wein und Genuss an.

With the meeting of international winegrowers and gourmets, Lech Zürs is an international hub for an enjoyable lifestyle. At the start of the 2018/19 winter season, a culinary summit will literally take place in Lech Zürs with the "Arlberg Weinberg" food fair.



08.12.2018 / Lech am Arlberg

Fantastic Gondolas *Fantastic Gondolas*

"Fantastic Gondolas" ist ein einzigartiger Mix aus Visual Art, Raum- und Klanginstallationen, Performances, DJs und Live-Acts. Für eine Nacht verwandeln sich die Gondeln der Rüfikopf-Seilbahn zur Disko-Gondel, die verschneiten Berge werden zur Projektionsfläche und die Berg- und Talstation zum Schauplatz eines nie da gewesenen Festivalevents.

Fantastic gondolas is a unique mixture of a visual art, space and sound installations, performances, DJs and live acts. For one night the gondolas of the Rüfikopf cable car will turn into a disco-gondola. The snowy mountains will become the projection screen and the top and base stations become the scene for an unprecedented festival event.



01.01.2019 / Zürs am Arlberg

Klangfeuerwerk Zürs *Acoustic Fireworks in Zürs*

Traditionell wird das neue Jahr auf dem Edelweißplatz in Zürs mit einem eindrucksvollen Klangfeuerwerk begrüßt. In einer atemberaubenden Choreografie „performen“ seit ertlichen Jahren immer am 1. Jänner Feuerwerkseffekte in einer „Ballettdarbietung“ der besonderen Art. Dabei steht jedes Pyrotechnik-Spektakel stets unter einem besonderen Motto: Nach Swinging New Year (2011), waren es ABBA (2012), Falco (2013), Queen (2014), Women of the 80s (2015), „Rock Classics“ (2016), Depeche Mode (2017) und Robbie Williams (2018). Auf das Motto 2019 dürfen wir alle gespannt sein!

Following tradition, the New Year is ushered in with a spectacular firework display on the Edelweiss square in Zürs. With breathtaking choreography, firework effects "dance" to the music on 1st January – a very special kind of "ballet". This pyrotechnics extravaganza always has a special theme: Swinging New Year (2011), ABBA (2012), Falco (2013), Queen (2014), Women of the 80s (2015), Rock Classics (2016), Depeche Mode (2017) and Robbie Williams (2017). We're all very excited for the theme of 2019!



19.01.2019 / Lech am Arlberg

Der Weiße Ring – Das Rennen *The White Ring – The Race*

2006 wurde „Der Weiße Ring – Das Rennen“ erstmals durchgeführt. Längst ist es zum „Kultrennen“ mit attraktivem Rahmenprogramm gewachsen. Eine 22 Kilometer lange Streck und 5.500 Höhenmeter gilt es zu bewältigen. „Der Weiße Ring – Das Rennen“ ist somit „die längste Skirennrunde der Welt“. Die Anmeldung findet im September 2018 statt. Den Streckenrekord hält übrigens der ehemalige Skirennläufer Patrick Ortlieb mit einer Zeit von 44:35:07 Minuten. Ob dieser Rekord zum 14. Geburtstag von „Der Weiße Ring – Das Rennen“ gebrochen wird? Zudem findet am 17.01.2019 das **Speed Race** in Zürs statt, welches sich seit 2018 in neuem Gewand präsentiert.

*In 2006, "The White Ring - The Race" took place for the first time. It has long since become a "cult race" with an attractive supporting programme. Participants have to rise to the challenge of 22 kilometres of pistes and 5,500 metres of ascent. "The White Ring - The Race" is thus "the world's longest ski race". Registration takes place in September 2018. Incidentally, the course record is held by former downhill ski racer Patrick Ortlieb with a time of 44:35:07 minutes. It remains to be seen whether this record will be broken on the 14th birthday of "The White Ring - The Race". In addition, the **Speed Race** will take place on the 17th of January 2019 in Zürs, which has been presented in a new guise since 2018.*



01.-18.04.2019 / Lech am Arlberg

Das Tanzcafé Arlberg – Musikfestival *The Tanzcafé Arlberg – Music Festival*

Ob Swing, Boogie, Nu-Jazz oder Big Band. In den ersten beiden Aprilwochen werden die Sonnenterrassen und Bars der eleganten Lecher und Zürser Hotels wieder zur Bühne für Top-Musiker verschiedener Genres. Da treffen nostalgische Jazzklänge auf knackige Electro-Beats, moderne Popsongs auf Vintage-Sounds, Skifahrer auf Musikliebhaber. Vom Skischwung zum Hüftschwung ist's da nicht mehr weit!

The Music Festival Tanzcafé Arlberg in spring from 1st to 18th April, is the place to go for all those who want to relax after enjoying an exhilarating day of winter sports and bring the day to a close with the finest music in the tradition of sophisticated dance cafés of the 1920s.



06.04.2019 / Lech am Arlberg

Rüfi 900

Rüfi 900

Beim „Rüfi 900“ gilt es den legendären Langen Zug bergauf zu bezwingen. Vom Start bis ins Ziel sind 960 Höhenmeter zu meistern. Um das Ziel, den Rükopf auf 2.350 m zu erreichen, muss ein Teilstück (8300m) mit einer Durchschnittsneigung von 78% überwunden werden.

“Rüfi 900” is not for the faint of heart, but asks the participants to climb on of the steepest ski routes in the world. How the given distance is conquered is up to you. You can choose your equipment freely, as long as no motorized help is used.



06.04.2019 / Lech am Arlberg

4. Int. KÄSTLE Dirndl Skitag

4th Int. KÄSTLE Dirndl Skiing Day

Eine Pistengaudi bei der Hardshell und Primaloft im Schrank bleiben, dafür Walkjanker und Strickjacken zu bunten Trachtenkleidern Saison haben, das ist der Kästle Dirndl Skitag. Zum Abschluss der Skisaison werden heuer wieder Röcke über den Hängen von Lech am Arlberg wehen und Zöpfe mit den Schneeflocken um die Wette tanzen. Der 6. April 2019 ist somit ein Pflichttermin für alle trachtenliebenden Skifans.

The Kästle Dirndl ski day is a fun on the slopes. The Kästle Dirndl ski day is the moment for walking jackets and cardigans with colourful traditional costume dresses on the slopes. The 4th International Kästle Dirndl Skiing Day on the 6th of April 2019 is thus a mandatory date for all ski fans who love wearing traditional dresses.



12.04.2019 / Lech am Arlberg

Weingondeln

Wine Gondolas

Weingondeln ist eine einzigartige Weinverkostung im außergewöhnlichen Rahmen. An diesem Tag verwandeln sich die Gondeln des Auenfeldjets, Verbindungsbahn nach Warth Schröcken, zu Weingondeln, die mit Degustationen erstklassiger Österreichischer Winzer und Häppchen verwöhnen.

Experience a unique wine tasting! Enjoy the spring skiing on the slopes of the Arlberg in the morning, followed by a tasting of exquisite Austrian wines in the gondolas of the Auenfeldjet.

Events Sommer/Summer 2019

JUNI / JUNE 2019		
19.06.	Saisonstart / <i>Season Opening</i>	Lech am Arlberg
26.06.	Arlberg Classic Golf Cup	Golfplatz Lech Zug
27.06. – 30.06.	10. Arlberg Classic Car Rally	Lech am Arlberg
JULI / JULY 2019		
04. – 07.07.	Medicinicum Lech <i>Medicinicum Lech (in german language)</i>	Lech am Arlberg
07.07.	Sonntagskonzert Polizeimusik Vorarlberg <i>Sunday concert by Polizeimusik Vorarlberg</i>	sport.park.lech
13.07.	Lecher Dorffest / <i>Village festival Lech</i>	Lech am Arlberg
19. – 21.07.	Fischerfest	Fischteich Zug
27.07.	12. Lecher Musikantentag <i>12th Lech Musician's Day</i>	Lech am Arlberg
28.07 – 02.08.	16. Fußballcamp Lech / <i>16th Football camp Lech</i>	sport.park.lech
29.07. – 03.08.	8. Lech Classic Festival / <i>8th Lech Classic Festival</i>	Neue Kirche Lech
AUGUST / AUGUST 2019		
07. – 11.08.	Jazzbühne Lech / <i>Jazz Stage Lech</i>	Postgarage Lech
11.08	Laurentius Nacht	Rüfikopf Lech
17.08.	Der Weiße Ring – Die Sommertrailchallenge <i>The White Ring – The summertrailchallenge</i>	Lech am Arlberg
18.08.	Fest am Berg / <i>Mountain festival</i>	Rüfikopf
22. – 25.08.	Grand Arlberg Scootering (Vespa-Treff) <i>Grand Arlberg Scootering (Vespa meeting)</i>	Lech am Arlberg
24.08./25.08.	Trans Vorarlberg Triathlon	Lech am Arlberg
25.08.	Zuger Dorffest / <i>Village festival Zug</i>	Zug
31.08 – 01.09.	GORE-TEX Transalpine Run	Lech am Arlberg
SEPTEMBER / SEPTEMBER 2019		
07. – 08.09.	Lecher Literaturtage <i>Lech Literature Days (in german language)</i>	Lech am Arlberg
14.09.	Best of the Alps Golfturnier / <i>Best of the Alps Golfcup</i>	Golfplatz Lech Zug
25. – 29.09.	23. Philosophicum Lech <i>Philosophicum Lech (in German Language)</i>	Neue Kirche Lech
OKTOBER / OCTOBER 2019		
06.10.	Saisonende / <i>End of Season</i>	Lech am Arlberg